
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja

Protokół nr XXX

Sesja w dniu 16 września 2021 
Obrady rozpoczęto 16 września 2021 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 13:49 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

Obecni:

1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Anna Twardowska
13. Arleta Wegner 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady poinformował, że obecnych podczas sesji jest 14 Radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.

2. Informacje nt. porządku obrad.
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacja nt. porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXVIII i XXIX Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
5. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
6. Informacja nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zwrotu kosztów podróży służbowych radnych,
b) uchwalenia Strategii Rozwoju Gminy Margonin na lata 2021-2030,
c) wyrażenia zgody na odpłatne przejęcie nieruchomości gruntowej niezabudowanej w Studźcach
d) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej
e) zmiany uchwały Nr XV/164/2015 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 12 listopada 2015 r. w 
sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od środków transportowych
f) określenia zasad udzielania dotacji celowej na likwidację ogrzewania opartego na paliwach stałych 
i zastąpieniu ich źródłami proekologicznymi
g) uzgodnienia prac pielęgnacyjnych na pomniku przyrody Alei Lipowej
h) obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiących własność Gminy Margonin (Fabryka 
Papieru)
i) ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych



j) zmiany uchwały budżetowej na rok 2021
k) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2021 - 2025
l) zaciągnięcia pożyczki z Europejskiego Funduszu Wsi Polskiej
11. Wolne głosy.
12. Zakończenie sesji.

Zastępca Burmistrza zgłosił uwagi do przestawionego porządku:

1) dodanie do obecnego porządku uchwały związanej z przejęciem drogi ul. Cmentarnej i Broniewskiego, 
które w tej chwili są drogami powiatowymi. Dyskusja z powiatem toczyła się już od dawna rozmowy
i ustalenia były inne niemniej jednak w tej chwili jest to porozumienie szersze co do przejęcia tych dróg 
w zamian za to powiat coś jeszcze innego tutaj w gminie zrobi. Pierwotnie te drogi miały być wykonanie 
w  technologii  asfaltowej  czyli  to  co  udało  się  przygotowaliśmy  wtedy  dokumentacje  projektową
na Cmentarną i Broniewskiego. Udało się te środki rządowe przy naszym wsparciu dla nich pozyskać 
miał być jeszcze chodnik wybudowany. Takie były ustalenia. Niemniej tego chodnika nie ma i pewnie 
przez  jakiś  czas  nie  będzie,  żeby  już  uporządkować  tą  sytuację  to  ustaliliśmy,  że  dojdzie  do  tego 
przekazania tych dróg w zamian za to  zostaną wykonane chodniki na Nowym Mieście  przez powiat 
dlatego stąd jest to w ostatniej chwili wrzucane nie było wiadomo do końca jak to będzie wyglądać. Do 
30 września trzeba tą uchwałę podjąć o nadaniu kategorii dróg o przejęciu tej drogi z kolei powiat musi  
odwrotną uchwałę podjąć o tym żeby pozbawić tych dróg powiatowych tej kategorii drogi powiatowej. 
Nie można pozbawiać kategorii i nie nadawać. Proszę aby przyjąć do porządku obrad tą uchwałę.

2) proszę o wycofanie z porządku obrad uchwały dotyczącej Strategii Rozwoju Gminy Margonin na lata 
2021-2030, tak jak było to omawiane na komisji, żeby zrobić to na spokojnie.

3) proszę o wycofanie z porządku obrad uchwały określenia zasad udzielania dotacji celowej na 
likwidację ogrzewania opartego na paliwach stałych i zastąpieniu ich źródłami proekologicznymi okazuje 
się, że Minister Rolnictwa jeszcze nie zabrał głosu na ten temat ona już się nie zmieni do kolejnej sesji 
niemniej oficjalnie przyjdzie opinia Ministra Rolnictwa. Przeoczono, że ta opinia jeszcze nie przyszła. 
Jeśli podejmiemy tą uchwałę teraz znając życie i złośliwość P. Wróblewskiej z RIO to możemy się 
czasami spotkać z unieważnieniem tej uchwały. Lepiej dla wszelkiego bezpieczeństwa zaczekać i podjąć 
tą uchwałę na kolejnej sesji. W związku z tym, że dodawaliśmy rzeczy związane z pomocą de mininims 
w rolnictwie to musi się wypowiedzieć Minister Rolnictwa. 

W dyskusji wzięli udział:
- Andrzej Zmudziński – Panie Burmistrzu chodzi o ul. Cmentarną odcinek od ronda aż do lasu czy tylko 
do skrzyżowania. Druga sprawa miał być chodnik wybudowany, który chodnik?

Zastępca Burmistrza – ten chodnik miał być wymieniony, ten który jest. Płytki miały być wymienione 
szczególnie te na ul. Broniewskiego tam są dramatyczne. Żadnych środków rządowych na chodnik nikt 
nie pozyska. Nasi projektanci wtedy chyba w 10 dni musieli zrobić ten projekt bo do terminu brakowało 
nie wiele oni by wtedy w ogólne nie złożyli. 

Głosowano w sprawie:
Zdjęcie z porządku obrad punktu b, oraz f. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 



Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Głosowano w sprawie:
Dodanie do porządku obrad punktu o. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Głosowano w sprawie:
Informacje nt. porządku obrad.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Program sesji stanowi załącznik nr 2 do Protokołu.

3. Przyjęcie protokołu z XXVIII i XXIX sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
Przewodniczący rady zapytał radnych czy wnoszą uwagi do protokołu z XXVIII i XXIX sesji rady?
Uwag i pytań nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 



Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Powyższa informacja stanowi załącznik nr 3, 4 do Protokołu.

4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
1. Przewodnicząca komisji rewizyjnej przedstawiła sprawozdanie z posiedzenia komisji z 31 sierpnia 
2021 r. 

Powyższa informacja stanowi załącznik nr do 5Protokołu. 

2. Przewodnicząca komisji rewizyjnej przedstawiła sprawozdanie z posiedzenia komisji z 9 września 
2021 r.

Powyższa informacja stanowi załącznik nr 6 do Protokołu. 

5. Informacje nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.

Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zwrotu kosztów podróży służbowych radnych,
Przewodniczący rady przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
W dyskusji wzięli udział:



- Mirosław Leśko – ten koszt zwrotu to podróże które już się odbyły czy planuje Przewodniczący jakąś 
podróż. 
Przewodniczący rady – chodzi o to co już praktycznie funkcjonuje u nas, ale nie ma umocowania 
prawnego. Uchwały nigdy w naszej Gminie nie było a jest wymógł, żeby taka uchwała była. Regulacja 
przepisów. Przeważnie tak się to odbywa, że delegacje w ramach sprawowania mandatu delegacje 
podpisuje przewodniczący lub gdy przewodniczącego nie będzie podpisuje wiceprzewodniczący. 

Głosowano w sprawie:
zwrotu kosztów podróży służbowych radnych,. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XXX/298/2021 stanowi załącznik nr 9 do Protokołu

b) uchwalenia Strategii Rozwoju Gminy Margonin na lata 2021-2030,

c) wyrażenia zgody na odpłatne przejęcie nieruchomości gruntowej niezabudowanej w Studźcach,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono.
Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na odpłatne przejęcie nieruchomości gruntowej niezabudowanej w Studźcach,. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XXX/299/2021 stanowi załącznik nr 10 do Protokołu

d) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.



Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej,. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XXX/300/2021 stanowi załącznik nr 11 do Protokołu

e) zmiany uchwały Nr XV/164/2015 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 12 listopada 2015 r. w 
sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono.

W dyskusji wzięli udział:
- Maria Miler – ja tak konkretnie mówi Pan, że kilka gmin bije się o coś może Pan zdradzić przybliżyć o 
co te kilka gmin się bije? Jaka firma? Jakie autobusy? Jakie firmy?

Zastępca Burmistrza – oczywiście, że nie mogę odpowiedź jest jasna jak słońce. To nie są rzeczy, które 
się ujawnia jest firma, która by chciała zmienić swoje dotychczasowe przeznaczenie przecież jak ja 
powiem to ta gmina pierwsze co zrobi to odsłucha sesje to zwołają za tydzień i uchwalą jeszcze mniejszą 
stawkę i będzie musztarda po obiedzie kulis się nie zdradza jak się pojawi to Państwo zobaczycie. 

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały Nr XV/164/2015 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 12 listopada 2015 r. w sprawie 
ustalenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 



Uchwała Nr XXX/301/2021 stanowi załącznik nr 12 do Protokołu

f) określenia zasad udzielania dotacji celowej na likwidację ogrzewania opartego na paliwach 
stałych i zastąpieniu ich źródłami proekologicznymi,

g) uzgodnienia prac pielęgnacyjnych na pomniku przyrody Alei Lipowej
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały.

W dyskusji wzięli udział:
- Andrzej Zmudziński – konkretnie co tam ma być przesyłane prąd? Czy jakieś ciepło?

- M. Nowaczewski – w związku z budową farmy fotowoltaicznej dz.1124/4 a przyłączenie tej farmy 
będzie na terenie fabryki papieru przy istniejącym budynku będzie to przejście kabla między farmą a 
fabryką. Przez działkę gminną. 

Gołosowano w sprawie:
uzgodnienia prac pielęgnacyjnych na pomniku przyrody Alei Lipowej. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XXX/302/2021 stanowi załącznik nr 13 do Protokołu

h) obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiących własność Gminy Margonin 
(Fabryka Papieru)
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiących własność Gminy Margonin (Fabryka 
Papieru). 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)



Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XXX/303/2021 stanowi załącznik nr 14 do Protokołu

i) ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XXX/304/2021 stanowi załącznik nr 15 do Protokołu

j) zmiany uchwały budżetowej na rok 2021
D.Bogacz przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
autoporawki. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)



Mariusz Bachorski 

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej na rok 2021. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XXX/305/2021 stanowi załącznik nr 16 do Protokołu

k) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2021 - 2025
D.Bogacz przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2021 - 2025. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
PRZECIW (1)
Arleta Wegner 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XXX/306/2021 stanowi załącznik nr 18 do Protokołu

l) zaciągnięcia pożyczki z Europejskiego Funduszu Wsi Polskiej
D.Bogacz przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:



zaciągnięcia pożyczki z Europejskiego Funduszu Wsi Polskiej. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XXX/307/2021 stanowi załącznik nr 19 do Protokołu

m) przyjęcia „Miejsko – Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Margoninie na lata 2021 – 2031
A.Nowak przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
przyjęcia „Miejsko – Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie w Margoninie na lata 2021 – 2031. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XXX/308/2021 stanowi załącznik nr 20 do Protokołu

n) rozpatrzenia petycji o utworzenie Komisji mającej na celu badanie zbrodni na Narodzie Polskim 
związanej z bieżącą sytuacją pandemiczno - gospodarczą
T.Koźlarek przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
rozpatrzenia petycji o utworzenie Komisji mającej na celu badanie zbrodni na Narodzie Polskim 
związanej z bieżącą sytuacją pandemiczno - gospodarczą. 



Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XXX/309/2021 stanowi załącznik nr 21 do Protokołu

o) przejęcie przez Gminę Margonin dróg powiatowych 1540P o przebiegu od drogi wojewódzkiej 
nr 190 do ul. Broniewskiego w m. Margoninie oraz 1541P o przebiegu od drogi wojewódzkiej nr 
193 do ul. Cmentarnej w m. Margonin, których łączna długości wynosi km 0 + 992,05.
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały.

W dyskusji wzięli udział:

- Przewodniczący Rady – przejmujemy drogi w które trzeba inwestować tak?

- Zastępca Burmistrza – no tak zawsze z przekazaniem wiąże się fakt, że trzeba inwestować mniej lub 
więcej. Droga jest wykonana bo nawierzchnia jest wykonana tej drogi chodniki też tam są chodzi o 
polepszenie jakości tych chodników pierwotnie był zamiar, że te chodniki na nowo będą wymienione bo 
jakieś tam lata mają. Niemniej jednak tam nic nie trzeba wykonywać żeby ta droga służyła 
użytkownikom mówimy o podwyższaniu standardów czyli chodnik mógłby być na nowo położony. Jest 
kilka dróg powiatowych które są w mieście i ma to racje bytu oczywiście co do drogi na Sypniewo to już 
mocno można zacząć się zastanawiać, bo to już jest droga o długim kilometrażu i w tym roku też nie 
będzie na nią środków bo powiat dostanie na ul. Zamkową i w mieście chyba na Żeromskiego. Sypniewo 
na pewno nie bo tam są kwoty rzędu 20 mln złotych siłą rzeczy takiego wniosku nie są wstanie 
przeforsować. Tak szybko droga na Sypniewo nie powstanie więc cieszmy się że chociaż te drogi mamy 
zrobione, przejęte przez gminę natomiast będą chodniki na Nowym Mieście normalnie nigdy byśmy nie 
mieli ich zrobionych. Nie było by chodników na Nowym Mieście gdyby nie było to zrobione w ramach 
takiej umowy natomiast pytanie czy znowu mamy przejmować Nowe Miasto? Oni też mają swoje 
zadania swoje finansowanie mniejsze większe nie można też wszystkiego przejmować oni też coś muszą 
na terenie gminy Margonin inwestować droga Broniewskiego była tutaj przykładem wspólnie udało się to 
wykonać i zainwestowali. 

- Andrzej Zmudziński – Panie Burmistrzu dlaczego te chodniki są przeniesione na Nowe Miasto? Jeżeli 
były planowane na ul. Broniewskiego przy okazji naprawy te jezdni to powinny być tam zrobione a nie 
przenosić je na Nowe Miasto można je zrobić w późniejszym czasie nie z drogą. Te chodniki są bardzo w 
fatalnym stanie ja uważam, że powinny one być tam zrobione gdzie były przeznaczone do zrobienia.

- Zastępca Burmistrza – słusznie Panie Andrzeju. Tylko jeśli ta droga zostanie przekazana z całym pasem 
drogowym to powiat straci tytuł do inwestowania w te chodniki. Oni już nie są wstanie zrobić tych 
chodników albo zrobią je jeszcze w tej chwili natomiast tego się nie spodziewajmy albo już tego nie 
zrobią bo to już będzie nasze. A na naszym z kolei zrobić nie mogą to jest taka zależność. Projekt by 
wtedy przygotowywany w 2-3 tygodnie ekspresem za chwile będą pojawiać się głosy że zostało źle 
zrobione i są w powiecie takie głosy tylko ktoś zapomina, że on był robiony w 2 tygodnie inaczej powiat
zero. Dlatego myśmy im ten projekt dali, podarowali być może z błędami ja nie twierdze, że nie. Było to 



na zgłoszenie więc było to bardzo szybko to robione i udało się natomiast były jeszcze lata, teraz 

mógł teoretycznie powstać ale chodnik to też są koszty ale mówię oni musieliby już teraz go wykonać 
później oni go nie wykonają to już tylko my czyli to co przewodniczący powiedział będzie trzeba w to 
zainwestować.

- Andrzej Zmudziński – czy na Nowym Mieście te chodniki będą robione przy drodze powiatowej?

- Zastępca Burmistrza – tak tylko. 

- Barbara Kończak - ja przy okazji dróg chciałabym przypomnieć o drodze Kościuszki 49, chcę 
powiedzieć, że tą drogę widział Poseł Porzucek i powiedział, że jeśli będą jakiekolwiek wnioski składane 
na dofinansowanie dróg proszę zaznaczyć, żeby dofinansować ten kawałek drogi na Kościuszki. Proszę 
jeśli będą składane wnioski żeby pamiętać polepsza się jakieś drogi, chodniki a tam naprawdę jest 
kawałek drogi można by jak najszybciej zainwestować i tą drogę zrobić.

- Zastępca Burmistrza – Pan Poseł Porzucek ma może tu czyste intencje i na pewno chce pomóc bo dużo 
nam pomaga niemniej jednak on mówi takimi kategoriami złóżcie wniosek ja pomogę. Tylko jak my 
złożymy wniosek na tak malutką drogę gdzie to jest tak naprawdę drobny remont to my pozbawiamy się 
szansy otrzymania na coś więcej. Nikt z rezerwy celowej nie przekaże pieniędzy do Margonina poza 
jakimikolwiek konkursami. Nie oszukujmy się dlaczego my mielibyśmy z rezerwy celowej dostać jakieś 
pieniądze chociaż jeden powód Państwo wymieńcie. Są konkursy lepsze gorsze i my możemy złożyć 
wniosek jeden, dwa lub trzy no to my te wnioski składamy złożyliśmy na Radwanki gdzie jest odległość
2 km tam od sklepu różyczka a zamiast tego złożylibyśmy wniosek tutaj to pewnie ten jeden dostaniemy i 
pewnie dostalibyśmy ten a nie tamten rozumiemy się? Pan Poseł dobrze mówi tylko ja musiałbym się 
pozbawić możliwości złożenia wniosku np. Tereska za chwilę będą kolejne długie odcinki dróg więc ten 
wniosek może być zrealizowany ale ze środków własnych. Mówię, że on na dofinansowanie się nie 
nadaje bo jest za mały pozbawimy się szansy. To jest trochę tak jak z drogą na Sypniewo ja to będę 
zawsze wskazywał samorządowcom z powiatu, że lepiej składać na odcinki poszczególne na tej drodze 
na Sypniewo i niech sobie ludzie mówią że jest tylko 1km, 2 km a gdzie reszta ale jeżeli cała droga 
kosztuje 20 mln to nikt im nie da 20 mln złotych to jest proste jak drut to nie są powiaty, które mają 
potencjał żeby dostać 20 mln złotych z różnych powodów już nie wnikając z jakich są pewnie takie które 
dostaną 20 a oni pewnie nie dostaną. Więc jest to bezsensu składanie takiego wniosku. Dlatego jak we 
wniosku są dzielone odcinki i jest 1 mln dofinansowania lub więcej to realna jest szansa dostania tego i ta 
droga pewnie w takich odcinkach na Sypniewo powstanie i trzeba się z tego po prostu cieszyć tak samo 
jest tutaj. 
- Jolanta Zmudzińska – a ja pragnę serdecznie podziękować, że nareszcie Nowe Miasto zostało 
zauważone ponieważ jest to blisko centrum a jest jakoś zapomniane i bardzo się ciesze, że w końcu 
nastąpi jakaś inwestycja ponieważ jestem już kolejną radną, która walczy o te chodniki o modernizację a 
nie o nowe, chodniki instnieją ale nawierzchnia jest w fatalnym stanie także bardzo dziękuje. 
- Zastępca Burmistrza – odnośnie infrastruktury to jest kilkoro radnych powiatowych jest radny Chmara 
Radny Krajenka jest Pan Tomasz Kaczuba oni za to odpowiadają jak to wygląda. A tam nie mają 
pieniędzy niech się bardziej starają zawsze się coś znajdzie pytanie kto mocniej ciągnie w którą stronę. 
Trzeba mocniej ciągnąć w tą część gminy. Myślę, że sensowne są wnioski też dla nich jest mnóstwo dróg 
na Zbyszewicach.

- Przewodniczący Rady – chciałem powiedzieć, że odcinek Żoń – Zbyszewice to skrzyżowanie o którym 
P. Jola tutaj sugestywnie mówiła zostało zrobione, naprawione mogło co prawda być lepiej, ale jest lepiej 
niż było. 
- Maria Miler - jak już jesteśmy przy temacie chodników dróg odcinków dłuższych i krótszych na ul. 
Polnej naprzeciwko ośrodka zdrowia są trzy domy tam jest chodnik długości ok. 30 m, który jest taką 
konstrukcją poczwarkową tam mieszkają też starsi ludzie w jednym domu zmienili się lokatorzy są 
młodsi ale to nie zmienia faktu i tak jak Pan mówi, że odcinki dróg krótsze można zrobić własnym 
kosztem to chciałbym mieć okazje podziękować tak jak Pani Jola zauważenie dróg na Nowym Mieście 



czy chodników na Nowym Mieście i poprosić w sumie nie wiem czy nie kolejny raz o zrobienie własnym 
sumptem 30 metrów. Po wylaniu ten nowej nawierzchni tym ludziom pościnano piłą tarczową wjazd tam 
ludzie sobie kaleczyli 3 zniszczone koła być może tylko 3 ale jednak. Więc ja proszę o zauważenie też 30 
m chodnika na ul. Polnej naprzeciwko ośrodków zdrowia.

- Zastępca Burmistrza – my pewnie jako gmina wykonywać tego nie będziemy tam developer, który 
będzie wykonywał swoją inwestycję przy ul. Polnej z Obornik on też będzie miał prawo do stawiania 
samochodów tam na jakiś czas. Więc on tam pewnie będzie wykonywał pewne inwestycje więc jakby 
źródło możliwe do zastosowania pewnie jakiś parking będzie musiał tam wykonać jeden gdzieś pewnie w 
okolicach targowiska. Tam doszły 2 bloki dojdą kolejne 2, które się sprzedają jak ciepłe bułeczki i tam 
dojdzie około pewnie jakaś setka ludzi czy tam z 200 osób część wyjazdu jest na Szamocińską tam ruch 
jest do dwóch przychodni, do apteki, do szkoły jeszcze będą wjazdy i wyjazdy z części tego osiedla 
jednego i drugiego więc tam się załaduje. Sama droga się nie odciąży ale chodzi o miejsca parkingowe. 

Głosowano w sprawie:
przejęcie przez Gminę Margonin dróg powiatowych 1540P o przebiegu od drogi wojewódzkiej nr 190 do 
ul. Broniewskiego w m. Margoninie oraz 1541P o przebiegu od drogi wojewódzkiej nr 193 do ul. 
Cmentarnej w m. Margonin, których łączna długości wynosi km 0 + 992,05.. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Jerzy Staniewski , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XXX/310/2021 stanowi załącznik nr 22 do Protokołu

8. Wolne głosy.

W dyskusji wzięli udział:
- Mirosław Leśko – mamy też drogi polne i z kamienia chciałem dopytać jak wygląda naprawa miało być 
duża moc tego kamienia miało być więcej niż w ubiegłych latach i jakoś to nie bardzo idzie do przodu.
- Zastępca Burmistrza – idzie do przodu tylko nie wszędzie są te drogi realizowane tego jest taka ilość, że 
nie da się. Mówimy o drogach, które było zgłoszone czy nie? Jeśli była ta droga zgłaszana do ZUK to 
ustalimy na jakim to jest etapie, kruszywo przyszło i część dróg robiona była sukcesywnie na wszystko to 
na pewno nie starczy o którą drogę chodzi?
- Mirosław Leśko – droga do Witkowic i na terenie Sułaszewa.
- Przewodniczący Rady – od dłuższego czasu równiarka stoi w Próchnowie jak przed dożynkami stanęli 
to tak stoją w moim okręgu żadna droga też nie została ruszona.
- Barbara Kończak – ja tylko krótko na sesji, moi wyborcy prosili mnie o przedstawienie tematu 
dofinansowania na sterylizację do kotów bezdomnych wiem o tym, że gmina wyławia te koty do 
schroniska sterylizuje i ponosi koszty wcale nie małe, ale chodzi o to że jest dużo kotów bezdomnych. 
Sterylizacja tych kotów wcale nie jest taka tania ale też nie chodzi o jakieś duże pieniądze jeżeli ktoś 



zaadoptuje konta, to żeby było małe ale było dofinansowanie.
- Zastępca Burmistrza – mówiliśmy już o tym na komisji można się nad różnymi rzeczami pochylić są 
rzeczy ważne i ważniejsze być może kiedyś na to przyjdzie czas. A lampa na rodzie w Zbyszewicach w 
końcu świeci. Jeśli świeci to trzeba o tym głośno na sesji powiedzieć. Po 3 lub 2 latach w końcu świeci. 
Najpierw potrzeby ludzi potem zwierząt można to wypośrodkować my to też środkujemy. Mamy też 
nakłady nie małe na wyłapywanie tych zwierząt plus psy w schronisku być może kiedyś przyjdzie czas na 
sterylizację bezdomnych kotów na razie może program profilaktyki dla osób starszych wprowadzić ten 
kardiologiczny on jest ważniejszy niż koty z całym szacunkiem. 
- Adam Rogacki – ja chciałem zapytać w związku z chłodami jakie się zbliżają czy będą ponaprawiane 
przystanki bo gdzieniegdzie wytłuczone są szyby.
- Zastępca Burmistrza – będą tylko te, które są zgłaszane do ubezpieczenia to prodeura trwa strasznie 
długo ten w Radwankach chyba po długim czasie został zrobiony, tam akurat wandal został znaleziony w 
Lipińcu chyba też jedne jest w po drodze do Lipin na wysokości Margonińskiej Wsi ten jest zniszczony i 
chyba będzie robiony z własnych środków tam ani widu ani słychu kto go zniszczył i nie wiem o których 
jeszcze jest mowa.
- Przewodniczący Rady - w Próchnowie w jednym przystanku też brakuje dwóch szyb. Sołectwo 
zgłaszało do zadań sołeckich naprawę tych szyb. 
- Zastępca Burmistrza – nie no w ramach funduszu sołeckiego to nie. Nie byłu uwzględniane tego typu 
rzeczy to były bieżące potrzeby sołectw. Może trzeba już kupować te wandalo odporne i raz na zawsze 
będzie spokój będą brzydsze ale będą trwalsze. Nie będzie dochodziło do takich sytuacji bo będzie bić i 
bić i najwyżej sobie głowe zbije albo ręke ale tego nie zniszczy może to jakieś rozwiązanie te szyby 
zawsze ktoś zniszczy albo uderzy albo w nie wjedzie po alkoholu różne rzeczy ludzie robią. Większości 
są to akty wandalizmu w Radwankach osoba została znaleziona na Lipińcu był sprawca znaleziony i co z 
tego. Na Szamocińskiej ktoś wjechał w latarnie niby wiedzą kto i co a lampa nie świeciła. 
- Mirosław Leśko – powtórzę to co powiedziałem na komisji. Są rzeczy ważne i ważniejsze. Zwierzęta 
kotki są ważne ale 3.000 chodzi tu o zapobieganie rozmnażaniu a 3.000 nie wygospodarowaliśmy na 
mammografię gdyby teraz było, że te 3.000 dajemy to byłoby to trochę dziwne. 
- Anna Twardowska- ja mam 3 sprawy. Pierwsze oświetlenie na Rynku od strony Wągrowca jak 
wjeżdżamy na Rynek tam koło warzywniaka w ogóle nie świecą się lampy już parę razy zgłaszałam 
sprawę oświetlenia teraz robi się szybciej ciemno i w ogóle nie widać jak ktoś stoi na pasach a 
samochody jadą dosyć szybko od Wągrowca no jest tam ciemno. Druga sprawa to ta kamera, która jest na 
USC ja pisałam już i pismo zostało przesłane do Straży Miejskiej ale Straż Miejska nie ma takich 
finansów zakupić kamerę oni mają miejsce u siebie na monitorze, żeby ta kamera była tam zainstalowana 
ale przydałaby się kamera na USC żeby obejmowała Przedszkole i nową bibliotekę no teraz jest chłodniej 
ale jak są cieplejsze dni to wieczorami są tam imprezy. Dzieciaki przeniosły się ze szkoły koło Biblioteki. 
Trzecia na ul. Poznańskiej jest dorga wojewódzka i ta droga, która idzie na skróty i wyjeżdża się koło 
banku to jest droga wojewódzka czy nasza gminna bo tam jak jadą 2 samochody ciężarowe jadą po 
chodnikach i mieszkańcy, którzy tam mieszkają wysyłają mi zdjęcia. Samochód ciężarowy np.wyrwał 
cały talerz od satelity jeden samochód wyrwał komin dachy zahaczają czy nie można by postawić znaku 
żeby samochody powyżej 3.5 t jechały przez Rynek? 

- Zastępca Burmistrza – musiałaby nastąpić zmiana organizacji ruchu i to jest jedyne rozwiązanie tam jest 
wąsko cała ta droga wojewódzka jest wąska tu przez ten odcinek miejski , na zakręcie na K. 
Jankowskiego to już w ogóle tam to już w ogóle samochody nie są wstanie się minąć jeśli nie będzie 
rozbudowy tej drogi to takie sytuacje będą się zdarzać. Co do monitoringu to tak łatwo nie pójdzie 
dlatego że ten monitoring kosztuje i znowu mamy priorytety. Młodzież się nie przeniosła tylko jest tam i 
tam ja sam parę razy podjechałem wieczorem pod bibliotekę to mnie szkolna młodzież częstowała 
wystarczy się przejść i na schodach sobie siedzą ale nic nie zdewastowali. Przejdźcie się i zobaczcie jak 
wygląda świeżo zrobiona elewacja przez Pana Wójcika za MGOK to macie obraz nędzy i rozpaczy i tam 
kiedyś była kamera i co oni z nią zrobili zanim zaczęli broić to ją strącili. Kamery rozwiązują jakoś tam 



rolę my nie jesteśmy na tym etapie żeby wszędzie kamery montować. My na mieście nie mamy jeszcze 
porządnych kamer. Bo ta od Chodzieży tam nie lampy przy skrzyżowaniu na Sypniewo słabo widać parę 
razy były tam zdarzenia nawet w Sylwestra jak tam kogoś przejechali i jeszcze jak pada to nie sposób tam 
z czytać czegokolwiek w dzień rolę spełni po ciemku już nie koniecznie.

- Barbara Kończak – mieszkańcy pytają o tz. kiedyś plac Waszaka czy on jest prywatny bo z tego co 
wiem to tak ale chciałabym się dowiedzieć żeby ludzie też wiedzieli i faktycznie tam jest okropnie czy 
nie ma kontaktu czy można go jakoś nawiązać żeby w jakiś sposób naprawić tą nawierzchnię żeby to 
lepiej wyglądało ta jest niebezpiecznie bo kamienie wychodzą ktoś przechodził i się przewrócił. Chciałam 
powiedzieć Radnemu Leśko że jestem Radną i przedstawiam postulaty mieszkańców a to jakie mają 
postulaty to ja przedstawiam. Jeśli chodzi o dofinansowanie do mammografii nigdy nie byłam przeciwna 
i byłam za i uważam że jestem za tym i za tym.
- Zastępca Burmistrza – odnośnie dróg to równiarka faktycznie stoi jeśli macie Państwo kogoś z 
uprawnieniami to chętnie go tam posadzimy nie ma pracowników część na busach jeździ dzieciakom 
wożą jedzenie ktoś jest na urlopie są ludzie na zwolnieniach lekarskich no nie ma ludzi do pracy ciągle na 
niedobór kadry cierpimy droga do Pana Greli została zrobiona, w Radwankach zostało porobione i 
faktycznie zatrzymali się przed dożynkami i czekają aż ludzie powracają do pracy, bo Pan który jeździ 
równiarką w tej chwili jeździ busem z tego co wiem więc jakby dwóch nie jest wstanie jednocześnie robić 
dzieci nie mają jedzenia dostać bo przesiądzie się na równiarkę? Sytuacja jest taka a nie inna
- Maria Miler -ja chciałabym się odnieś do sierpniowego artykułu Czasu na Margonin na str. 3 w artykule 
pierwsze takie boisko a mianowicie co stało się w lipcu jest taki tekst i mówi o tym, że lipcu Radni na 
sesji głosowali w sprawie uchwały budżetowej jedną z najistotniejszych było zapewnienie środków na 
budowę boiska w Lipinach wszyscy oprócz przedstawicieli Klubu Bliżej Ludzi M. Miler, M. Leśko, T. 
Gorkowski podjęli uchwałę otwierającą drogę to budowy boiska czy to oznacza, że Ci radni są przeciwni 
tej inwestycji skoro wstrzymują się od głosu w tak ważnej sprawie bo jakże inaczej rozumieć wynik tego 
głosowania sprowokowana śmieszną narracją tekstu autora tego teksu, która prowadzi do myślenia że 
jeżeli się wstrzymujemy od głosu to jesteśmy przeciwni? Chciałabym odpowiedzieć na pytanie co się 
stało w lipcu. Otóż Przewodniczący Rady przygotowując sesję nadzwyczajną na dzień 29 lipca nie 
dopełnił obowiązków zapisu statutu gminy zgodnie z tymi zapisami § 24. 1. Sesje przygotowuje 
Przewodniczący. zapewnienie dostarczenia radnym materiałów, w tym projektów uchwał. O terminie, 
miejscu i proponowanym porządku obrad sesyjnych powiadamia się radnych najpóźniej na 5 dni przed 
terminem obrad, drogą elektroniczną lub w inny skuteczny sposób. W szczególnie uzasadnionych 
przypadkach termin, o którym mowa w ust. 4 może zostać skrócony do 24 godzin. W tym samym 
terminie radni otrzymują projekty uchwał. Jednak w lipcu projekty uchwał zostały dostarczone na niecałe 
3 godz.przed sesją ja przypomnę tylko , że sesja była zaplanowana na godz. 11.00 uchwała wysłana była 
o 8.20 druga o 9.39 w tej sytuacji ja w zasadzie i cały Klub Radnych wolał wstrzymać się od głosu niż 
głosować nad czymś co budzi nasze wątpliwości bo czy uchwała podjęta przez radę z naruszeniem 
przepisów zapisów statutowych jest ważna czy nie tego nie wiem. Taką samą narrację utrzymał Burmistrz 
podczas przemowy na dożynkach w Lipinach do rolników podtrzymując ten tok myślenia mi nasuwają 
się takie pytania. Czy Pan J. Staniewski wstrzymując się od głosu 28 stycznia 2021 r w sprawie podjęcia 
uchwały na wyrażenie zgody na odpłatne przejęcie nieruchomości gruntowej w Klotyldzinie i w 
następnej uchwale dotyczącej przejęcia nieruchomości odpłatnie przez gminę a Adolfowie był też 
przeciwny tym uchwałą? A może 9 listopada 2020 r kiedy wstrzymał się od głosu w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2020 r. też był przeciwny tym zmianą. Moim zdaniem nie był przewiny z 
ważnego dla siebie powodu wstrzymał się od głosu a co ważniejsze miał do tego prawo i każdy z 
obecnych tu Radnych ma prawo głosować zgodnie ze swoim przekonaniem ze swoją wiedzą i ze swoim 
sumieniem. I tak na koniec uwaga w zasadzie nie wiem do kogo czy redakcja to redakcja czy redaktor 
Czasu na Margonin jeśli redaktor ma wątpliwości co do tego co stało się na sesji czy jakiekolwiek inne 
wątpliwości dotyczące nas my jesteśmy do dyspozycji proszę nas zapytać a potem wydrukować nasze 
stanowisko a nie pisać głupoty w stylu byli za a nawet przeciw.



- Zastępca Burmistrza – ja nie wiem czy Przewodniczący Staniewski był za a nawet przeciw niemniej 
jednak nawiązując do tego, że ktoś się wstrzymuje oczywiście nikt nie kwestionuje do tego by ktoś był za 
czy przeciw czy wstrzymywania, ale jeżeli ktoś wstrzymuje się od głosu to na pewno inwestycji nie 
pomaga no zgodzimy się z tym czy się nie zgodzimy. Nie pomaga bo mnie zabiera głosu. Inaczej a gdyby 
się wszyscy wstrzymali od głosu to uchwała nie przejdzie prawda no tak czy nie była taka sytuacja jedna 
chyba był wniosek o obniżenia wynagrodzenia Burmistrza i uchwała nie przeszła bo ktoś był za ktoś 
przeciw a większość się wstrzymała i nie było większości. Nie interpretuje się, ze jeśli ktoś się 
wstrzymuje jest przeciw ale idąc tym tokiem rozumowania można wysnuć taki wniosek, że nie pomaga 
inwestycji więc co redaktor miał namyśli redaktora pytać. Ja nie tworzyłem tego tekstu nie wiem, 
redakcja, ale fakt jest taki że J. Staniewski wstrzymał się i sam był bym takiego samego zdania od głosów 
w jakieś tam sprawie w 2020 r to sprawie na pewno nie pomógł. Zmiana do budżetu idzie pakietowo tam 
nie można osobno głosować nad poszczególnym elementami. Nad ustawą np. głosuje się w komisjach 
tam się głosuje nad poszczególnymi rzeczami później głosuje nad całością ustawy. Ktoś kto się 
wstrzymuje nie zabiera głosu czyli jeśli coś ważnego ma się dziać np.dajmy na to rondo i ja nie podniosę 
ręki za tym żeby te środki przekazać to znaczy, że ja się od głosu wstrzymuje nie zabieram głosu nie mam 
zdania ale na pewno inwestycji nie pomogę w ten sposób tak czy nie.
- Maria Miler (Ad Vocem) – a zaszkodzę?
- Zastępca Burmistrza – tak właśnie powiedzieliśmy, że jeżeli nie będzie większości bo tak działa system 
to zaszkodzę bo jeżeli wszyscy tym tokiem rozumowania pójdą to uchwała nie przejdzie. Jak się Państwo 
wszyscy wstrzymacie nad jakąś uchwałą proponowaną dajmy na to na następnej sesji te piece 
dofinansowanie wymiany to uchwała nie przejdzie czyli ci co się wstrzymają oni zaszkodzą uchwale. W 
systemie gdzie większość zagłosuje za to większego znaczenia może nie mieć tylko można się generalnie 
zdziwić że dla danej uchwały większość się nie znajdzie. 
- Maria Miler (Ad Vocem) – przy układzie rady 12 do 3 biorąc pod uwagę stałą absencję jednego z 
radnych, który startował z komitetu Pana Burmistrza no proszę mi wybaczyć musiałoby się stać nie wiem 
co trzęsienie kompletne ziemi, żeby nie podjąć tej uchwały. Mi nie chodzi o to że my byliśmy przeciwni 
inwestycji ja tak naprawdę nie wiedziałam nad czym glosuje w uzasadnieniu dopiero po sesji mogłam 
przeczytać zmiany statutu MGOK w Margoninie, mogłam dopiero cofnąć się myślami ze działalność 
gospodarcza była prowadzona w roku między 2013 a 2014 przez Dyrektora Górskiego, który kupował 
różne napoje do kawiarenki która była prowadzona. W uzasadnieniu jest napisane nigdy wolałam się 
wtedy wstrzymać niż nie wiedzieć nad czym dyskutuje. Jeżeli chodzi o rozwój gminy czy to w mieście 
czy na wsi jesteśmy Radnymi gminnymi nie swojego okręgu nigdy z nas nikt nie był przeciwny 
finansowaniu owszem, finansowaniu źródeł finansowania może ale sam Pan widzi że jestem za wzięciem 
mln pożyczki na inwestycję. Ja nie mówię że te 5 dni kiedy dostajemy w piątek w czwartek jest sesja 
mamy weekend ja wiem że w mniejszości jesteśmy osobami pracującymi proszę mieć jednak odrobinę 
wyrozumiałości a nie później przedstawić błędną narrację i ogłaszać ją publicznie bo o nic więcej nie 
chodzi nie chce zaszkodzić żadnemu rozwojowi ale proszę też o wyrozumiałość i taką odrobinę może 
szacunku nie wiem jak się zdobędzie na to redaktor gazety i może Pan Burmistrz.
- Zastępca Burmistrza – nie ma co w taki sposób ocenić czy ktoś ma większość czy nie bo PIS też się 
wydawało, że ma większość w sierpniu i się mocno zdziwił teraz chcą głosowania robić. Wracając do 
działalności to jeszcze raz powiem nigdy nie było działalności nigdy. Prowadzenie tej kawiarenki czy to 
przez Górskiego czy przez Kusa to nie jest działalność gospodarcza to co było wpisane w statucie może 
kiedyś tam za W. Burzyńskiego robione ale na pewno nie w czasach współczesnych przez ostanie 10, 15 
lat nie sądzę, to że ktoś kupuje i sprzedaje napoje to nie jest działalność gospodarcza. Działalność 
gospodarcza definicja działalność zarobkowa, ciągła na własne ryzyko i na własną odpowiedzialność. 
Gdzie macie własną odpowiedzialność w instytucji kultury, gdzie macie działalność zorganizowaną i 
ciągłą Ministerstwo Kultury wyjaśnia to w sposób jasny i prosty i klarowny jest to taka incydentalna 
działalność obok działalność kulturalnej jak teatr ma scenę to przy tym gdzieś sprzedaje wodę co nie 
znaczy że prowadzi działalność gospodarczą, być może dla laika jest to, to samo ale w rzeczywistości nie 



jest to żadna działalność gospodarcza tak to było zapisane ale nie było prowadzonej, bilety są 
działalnością gospodarczą nie są działalnością gospodarczą bo to wszystko jest przeznaczane na cele 
statutowe co jakby tutaj nie zwalnia tego, że nie mogłoby tu być działalności gospodarczej niemniej 
jednak tu są gigantyczne koszty jaki przedsiębiorca umówmy się prowadził by działalność do której cały 
czas dokłada to nie jest istota działalności gospodarczej i tą definicję Ministerstwo Kultury wyjaśniło. 
Proszę nie mówić,że tam jest źle bo nigdy nie było prowadzonej tam działalności gospodarczej i to 
winko, lampki które były tam polewane, napoje, kawy to nie była działalność gospodarcza Ośrodka 
Kultury to co było wpisane jakiś handel rzeźbami nie wiem czy kiedyś były prowadzone, nie sadzę. Był 
to statut gdzieś kiedyś znaleziony wrzucony, też jakimiś wzorcami się posługujemy i tyle. Były to puste 
zapisy ewentualnie Pan Iwo Kijewski wynajmował Chodzieski Dom Kultury do tego żeby koncert 
zorganizował i za to płacił tak to kiedyś wyglądało może to można by rozpatrywać w kontekście 
działalności chociaż też nie sądzę. Działalność była zbyt incydentalna żeby mogła być rozpatrywana w 
sposób zorganizowany i ciągły. Działalność można by P. Joli zapytać na czym polega działalność 
gospodarcza jeżeli ktoś nie wie. Jak szkoła prowadzi kolonie to też prowadzi działalność gospodarczą?
- Maria Miler (Ad Vocem) – ja nie powiedziałam, że w uzasadnieniu było źle powiedziałam, że 
przeczytałam uzasadnienie i nasunęły mi się pewne rozwiązania i pewne sugestie czyli, że kupowane i 
sprzedawane były napoje, ale widzi Pan, że ta dyskusja gdybyśmy mieli wcześniej gdybym miała szansę 
chociaż wieczorem przeczytać uzasadnienie to tą dyskusję powinniśmy odbyć na sesji nadzwyczajnej i 
tyle. Ja nie mówię, że jest to źle być może Pan ma rację. Dziś nie jest miejsce na tą dyskusję bo uchwała 
była nam dana z godzinę dwie przed.
- Zastępca Burmistrza – czasami są sesje nadzwyczajne uchwały jeszcze nie wszystkie są przygotowane 
bo one się zmieniają albo Pani Skarbnik wnosiła autopoprawki bo wpłynęło coś wczoraj i też może Pani 
wstać i powiedzieć że nie będę teraz głosowała bo ja dostałam autopoprawkę teraz a Pani Skarbnik ją 
dopiero czytała, że się zmniejszyły dochody budżetu. Są takie sytuacje i incydentalnie się to zdarza, 
widzicie Państwo dziś w porządku obrad też były dodawane uchwały. Ja nie twierdzę, że to jest tak jak 
być powinno niemniej jednak to nie jest standardem są uchwały, które Państwo dostajecie dużo wcześniej 
czasem są pomyłki jak z tą uchwałą o tych piecach, że nie ma jeszcze tej opinii i jest wyrzucona z 
porządku obrad, że to zakłóca zaburza naprawdę w wielu rzeczach jestem Państwa w stanie zrozumieć 
natomiast nie jest złośliwością, że ktoś wrzucił uchwałę czy cztery czy pięć, sześć godzin wcześniej to 
naprawdę nie jest złośliwość, bo wszyscy Radni dostali ją tak samo. Zdarzją się takie sytuację i nie 
twierdzę, że takie sytuację zdarzać się nie będą czasami jest coś szybkiego do zrobienia oczywiście czasu 
na zapoznanie jest niezwykle mało może wtedy warto zapytać na tej sesji o co chodzi na dobrą sprawę to 
jest wyjaśniane. Można głosować za, można się wstrzymać tylko zawsze można zapytać przecież to jest 
jakaś obszerna uchwała, która ma 100 str tylko to była 1 str w uzasadnieniu było 4 czy 5 zdań zapisane. 
Są to rzeczy, które można na doczekaniu zrobić zresztą można złożyć wniosek o przerwę w obradach 
kilka minut może uwzględni na zapoznanie się Radnych i w ten sposób procedować.
- Maria Miler (Ad Vocem) – no nie jest złośliwością to dlaczego wobec nas złośliwości są publicznie 
wygłaszane. Paradoksalnie to ja roznoszę tą gazetę gdzie jest napisane, że wstrzymała się była przeciw 
powinnam w każdym domu powiedzieć i tak samo nie miejscem i nie czasem na dożynkach gdzie rolnicy 
mają swoje święto jest wygłaszanie czymże jest wstrzymywanie się od głosu. Jeżeli nie będzie 
złośliwości z jednej strony to nie będzie złośliwości z drugiej strony i proszę się nie oburzać, że tok 
rozumowania w publicznych wypowiedziach mnie dotyka. Dotyka bo jeśli się wstrzymałam widocznie 
miałam poważne powody, że się wstrzymałam a nie byłam przeciw. 
- Mirosław Leśko – chciałem się odnieść do wypowiedzi Radnej Kończak i przypomnieć, że też jestem 
Radnym i też zgłaszam potrzeby mieszkańców nie mówiłem, że Pani była przeciwna udzieleniu 3 tys. na 
mammografię ale musi Pani przyznać, że takich pieniędzy nie udało się wygospodarzyć w budżecie, więc 
takiego głosowania nie było porostu zgłaszam potrzeby i sprawy mieszkańców. 
- Zastępca Burmistrza – ja nie mam wpływu na media jeśli jest mój artykuł to się przyznaje media są 
wolne generalnie i nie można wpływać na to co jest w tekście co redaktor miał na myśli na tym polegają 



media, że zestawiają sobie pewnie fakty i sobie opisują generalnie sytuację no to jest publicystyka my nie 
mówimy pantografii tylko o publicystyce. Chodzieżanin też wypisuje różne rzeczy, które nie do końca 
mają odzwierciedlenie w rzeczywistości sobie dodają i portal tak robi i radio. Nie możecie ingerować w 
to co dziennikarz pisze jeżeli pisze nieprawdę i ktoś tego nie rozumie to idzie do sądu, jeżeli jest to fakt, 
który jest nieprawdziwy publicystyka jest publicystyką jeśli ktoś napisze o mnie czy o Pani że jest Pani 
bogatą osobą możemy się tylko oburzyć bo jest to pojęcie subiektywne. Dla jednego bogactwo zaczyna 
się tu a dla innego tam i to jest publicystyka dziennikarska. 

9. Zakończenie sesji.
Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku z czym 
ogłasza zamknięcie XXX Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu 16 września 2021 roku o godzinie 
13:49.
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